
SCHRIFTELIJKE VRAAG

nr. 672
van TINE VAN DER VLOET
datum: 6 september 2018

aan JO VANDEURZEN
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN

Persoonsvolgend budget (PVB)  -  Meervragen (3)

In antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 487 van 16 mei 2018 naar de vragen naar 
persoonsvolgend budget, kreeg ik van de minister de volgende informatie:
- er staan 4005 mensen met een beperking op de wachtlijst met een gemiddelde 

meervraag ten bedrage van 19.298 euro. In het laatste halfjaar waarvan cijfers 
beschikbaar zijn (vierde kwartaal 2017 en eerste kwartaal 2018) bedroeg op 139 
meervragen het gemiddeld gevraagde budget 26.046 euro, oftewel 35% meer dan 
het gemiddelde budget van alle mensen op de wachtlijst;

- er staan 10.424 mensen met een beperking op de wachtlijst met een gemiddelde 
zorgvraag ten bedrage van 24.198 euro. In het laatste halfjaar waarvan cijfers 
beschikbaar zijn (vierde kwartaal 2017 en eerste kwartaal 2018) bedroeg op 459 
nieuwe vragen het gemiddeld gevraagde budget 37.635 euro, oftewel 55% meer dan 
het gemiddelde budget van alle mensen op de wachtlijst.

Ik stelde hierop een bijkomende schriftelijke vraag (nr. 633 van 16 juli 2018), waarop de 
minister bevestigt dat de vraag nu hoger ligt; hij deelt immers het volgende mee: “Het is 
uiteraard wel zo dat de vragen die aan het VAPH gesteld werden voorafgaand aan de 
invoering van PVF steeds gesteld waren in termen van bestaand aanbod. Vandaag gaat 
het om vragen waarbij de volledige ondersteuningsvraag in kaart wordt gebracht én 
waarbij de zorgzwaarte mee in rekening wordt genomen om de toe te wijzen 
budgetcategorie te bepalen.” 

De minister geeft ook aan dat het VAPH een onderzoek doet naar de reden van deze 
stijgende vragen: “Het VAPH voert momenteel een analyse ten gronde uit inzake de kost 
van de gestelde vragen en de evoluties hierin.”

1. Kan de minister een timing geven van wanneer het VAPH de analyse inzake de kost 
van de gestelde vragen en de evoluties hierin dient op te leveren? Welke factoren 
worden in deze analyse onderzocht?

2. Kan de minister meer duidelijkheid geven over de impact van deze verhoogde vragen 
op de wachtlijst? 

3. Kan de minister een gelijkaardige tabel (mensen met PVB, zonder PVB) geven van 
het vierde kwartaal 2017, eerste en tweede kwartaal van 2018 van de budgetten die 
door het VAPH in die kwartalen effectief werden toegekend? Hoeveel mensen kregen 
elk kwartaal een budget en hoeveel bedroeg het gemiddelde budget dat zij kregen 
toegewezen?



4. Blijft de evolutie van hogervermelde meervragen en zorgvragen in het tweede 
kwartaal van 2018 even hoog? Kan de minister gelijkaardige tabellen geven met het 
aantal zorgvragen en de gemiddelde hoogte van het gevraagde budget in het tweede 
kwartaal van 2018?



JO VANDEURZEN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN

ANTWOORD
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1. Het VAPH voert een analyse uit inzake de kost van de gestelde vragen en de 
evoluties hierin. Bij deze analyse wordt onder meer gekeken naar de differentiatie 
tussen de huidige budgetcategorieën, de gewichten die aan de verschillende 
ondersteuningsfuncties gekoppeld worden en de effecten van gecombineerd gebruik 
van individuele en collectieve ondersteuning. Als streefdatum voor de afronding van 
deze analyse wordt begin 2019 vooropgesteld. 

2. De verhoogde vragen op de wachtlijst hebben tot gevolg dat de totale kostprijs 
binnen elke prioriteitengroep zal toenemen. Dit heeft een impact op de wachttijd in 
de prioriteitengroepen, aangezien het VAPH ten gevolge van de verhoogde vragen 
met hetzelfde budget minder terbeschikkingstellingen kan uitvoeren. 

3-4.Er wordt een opdeling weergegeven van het aantal nieuwe meervragen (vragen van 
personen die reeds over een deel PVB beschikken) en het aantal nieuwe vragen 
(vragen van personen zonder een deel PVB) voor de drie voorbije kwartalen. Hierbij 
wordt ook telkens het gemiddeld gevraagd budget getoond per groep (met PVB of 
zonder PVB) en per kwartaal. Het gemiddeld zorggebonden budget werd voor elk 
kwartaal opnieuw berekend ten opzichte van het antwoord op SV 487 ten gevolge 
van een indexering.

Nieuwe vragen Met PVB (meervragen) Zonder PVB

Aantal Gemiddeld 
budget Aantal Gemiddeld 

budget

4e kwartaal 2017 50 € 30.359 151 € 39.609

1e kwartaal 2018 89 € 24.738 308 € 38.204

2e kwartaal 2018 100 € 25.281 271 € 38.647

In onderstaande tabel worden dezelfde gegevens weergegeven voor alle vragen op 
de wachtlijst. Ook hier werden de budgetten herberekend ten gevolge van de 
indexering. In het tweede kwartaal wordt eveneens opgemerkt dat de nieuw 
toegewezen budgetten gemiddeld hoger zijn dan het gemiddeld toegewezen budget 
overheen alle vragen op de wachtlijst. 

Alle vragen Met PVB (meervragen) Zonder PVB

Aantal Gemiddeld 
budget Aantal Gemiddeld 

budget

4e kwartaal 2017 4.070 € 19.460 10.184 € 24.400

1e kwartaal 2018 4.005 € 19.827 10.424 € 24.861

2e kwartaal 2018 4.020 € 19.869 10.490 € 25.033


